
Dobrý den pane Dospíšile, 
předně se moc omlouvám, že reaguji na Váš e-mail tak pozdě, ale byl jsem od pátku 
do neděle Vázán týmovými povinnostmi při závodě ČP MTB na Zadově. 
Ač se Vám to bude zdát možná divné, mám z Vaší  reakce na článek na našich 
www radost: je to jasný důkaz toho, že moje články někdo čte! Níže si tedy dovolím 
reagovat na Vaše poznámky a připomínky:  
 
---------- Původní e-mail ---------- 

Od: Dospíšil Jiří <jiri.dospisil@tisnov.cz> 

Komu: moravecteam@email.cz <moravecteam@email.cz>, starosta.benesov@seznam.cz 

<starosta.benesov@seznam.cz> 

Datum: 2. 6. 2017 11:22:29 

Předmět: reakce na článek Medailový „Medek“!? 
 

  
Pane Koudelko, 
  
přečetl jsem si Váš článek s názvem „Medailový „Medek“!?, v němž se vyjadřujete 
k závodu, jenž se uskutečnil v neděli 28.5.2017 v Tišnově. 
Měl jsem zato, že jsme si toto „drobné nedorozumění“ na místě vysvětlili jak 
s Dominikem Prudkem, tak s jeho rodiči, a nebude třeba se k tomu vracet. 
Nicméně vzhledem k obsahu Vašeho článku jsem nucen zareagovat. Dovolím si 
vyjádřit postupně k některým Vámi uvedeným informacím a názorům, které 
v převážné většině považuji za nekorektní či nesmyslné. 
  
1) 
„Kdyby nebylo v reglementu závodu z mého pohledu zcela nesmyslné 
ustanovení o tom, že se závodu nesmějí účastnit jezdci se závodní licencí UCI 
ČSC…“ 
  

-          o nesmyslnosti tohoto či onoho ustanovení propozic daného závodu je 
bezpochyby možné diskutovat, nicméně  jistě se shodneme na tom, že pořadatel 
závodu má právo takové ustanovení v propozicích uvést (zcela jistě to není jediný 
závod na světě, který to takto má řešeno). A pokud v propozicích daného závodu 
takové ustanovení je, může si jej každý přečíst a zachovat se podle toho, že ano? 
  
 Ano, souhlasím, propozice si vytváří pořadatel  a je na závodnících, aby si je 
dobře nastudovali a při účasti v závodě je plně respektovali. 
  
2) „….právě on se ocitl na základě upozornění jednoho ze soupeřů u 
pořadatelů kvůli uvedenému nepochopitelnému bodu v pravidlech v nemilosti 
a byl jimi ve výsledkové listině nepochopitelně diskvalifikován..!“ 
  

-          nepochopitelný bod v pravidlech – ano, respektuji Váš názor na tuto věc, 
nicméně propozice závodu jsou na webových stránkách zveřejněny a přístupné 
každému a podle toho se může každý zařídit a třeba jet ve stejný termín na jiné 
závody, kde mají start povolen, že ano? 

-          v nemilosti – co byste dělal Vy, kdybyste byl ředitelem závodu a někdo startoval 
v rozporu s propozicemi a Vy jste na tuto skutečnost byl upozorněn? Dodržování 
pravidel se s ocitnutím v nemilosti vůbec neslučuje. A pokud by se Dominik skutečně 



ocitl v nemilosti, myslíte, že bychom ho poté vyhlásili mimo vypsané kategorie jako 
nejrychlejšího závodníka (byť s licencí)? 

-          nepochopitelně diskvalifikován – je-li toto pravidlo v propozicích, je to pro Vás 
opravdu tak nepochopitelné? 
  
 Závody pořádáme a snažíme se ustanovením, která by mohla být jádrem sváru 
,vyhnout. Z mého pohledu je optimální řešení  rozdělit kategorie na závodníky s 
licencí a bez licence. Jinak samozřejmě souhlasím, že náš rajdr byl 
diskvalifikován zcela legitimně (tím pádem pochopitelně), protože jste jednali v 
souladu s propozicemi závodu. Za chybný obrat "nepochopitelně 
diskvalifikován" se Vám omlouvám, moje srdce bije za MORAVEC Team a z 
tohoto důvodu se bohužel někdy řídím více právě srdcem než rozumem... O 
této svojí špatné vlastnosti vím, snažím se s ní bojovat, ale někdy se to prostě 
nepodaří... Omlouvám se... 
 
3) „Z osmi našich, kteří v Tišnově startovali jich vlastní licenci hned sedm! 
Takže kromě juniora Rudy Cvrkala měli „spravedliví“ pořadatelé disknout i 
zbylých pět našich. A možná, že nejen je…Asi proto, že na to nebyli 
upozorněni, se tak nestalo… Zvláštní, opravdu zvláštní praktiky… Mírně 
řečeno… „ 
  

-          co k tomu dodat? Takže sedm závodníků vašeho klubu startovalo v rozporu s tím, 
co pořadatel uvedl v propozicích? Věděli o tom, nebo nevěděli? Přečetli si propozice, 
nebo nepřečetli? A pokud nepřečetli, což se ještě s jistou dávkou fantazie dá 
představit, pak na přihlášce, kterou vyplňovali před závodem, svým podpisem stvrdili, 
že nejsou držiteli licence Českého poháru! 
Jak mají být pořadatelé „spravedliví“, když závodník uvede nepravdu? 
  
Ano, i v tomto bodu Vám dávám plně za pravdu. Kromě Rudy Cvrkal neměl na 
závodech v Tišnově nikdo z našich ostatních startovat. Nechci je omlouvat, 
netroufám si ale říci, jak pečlivě propozice studovali, myslím si, že toto 
ustanovení, které je na závodech v propozicích skutečně už jen 
výjimečně, bohužel přehlédli.... I v tomto bodě přijměte za ně moji omluvu s 
tím, že do budoucna samozřejmě zjednám osobně v této věci nápravu, aby se 
podobná, politováníhodná událost již nikdy neopakovala... 
 
 
  
  
4) Pořadatelé se vše následně snažili zachránit  sólo vyhlášením Dominika 
Prudka a předáním zvláštní ceny… No, nevím… Fakt podivnost… 

-          nesnažili jsme se něco zachraňovat… Bylo to čistě mé rozhodnutí 
v daný okamžik. Pouze mi připadlo dobré ocenit opravdu skvělý výkon 
Dominika, přestože jel závod, který pro něj kvůli vlastnictví licence bohužel 
není určen. Pokud to vidíte jako podivnost, je mi Vás upřímně líto. 

 A za to Vás chválím a moc Vaši reakci oceňuji! Jak jsem výše uvedl, závody 
pořádáme a z vlastní zkušenosti vím, jak je těžké v  okamžiku, když něco 
"zaskřípe" najít operativně optimální řešení... A vy jste to dokázal! 
 



-          Jen pro úplnost - takto jsme to řešili v některém z předchozích ročníků i 
s Aničkou Šmídovou. Rozdíl byl v tom, že ona skutečnost, že vlastní licenci 
nahlásila dopředu a byla s námi domluvená, že pojede tzv. „mimo pořadí“. 
Jak vidno, snažíme se ke každému závodníkovi chovat stejně bez ohledu 
na to, odkud je (neboť Anička Šmídová je Tišnovačka). 

-          Je škoda, že to takto nebyli schopni řešit letos ti, kteří licenci vlastní a 
startovali s vědomím (těžko si představit, že nevědomky), že to propozice 
nepřipouští… Rádi bychom je do závodu pustili a již před startem jsme to 
mohli v klidu a bez emocí vyřešit zařazením kategorie pro závodníky 
s licencí. Víte, je to o normálním lidském přístupu. V pátek před závodem 
mi volal tatínek jednoho kluka, kterému je teprve 8 let. Říkal, že jeho syn již 
jezdí dobře na kole a jízda zručnosti je pro něj málo. Rád by ho přihlásil do 
závodu, ale zjistil, že máme závod pro děti až od 11 let. Konstruktivně jsme 
se domluvili, že mu start umožníme a uděláme dodatečně ještě jednu 
kategorii pro mladší děti. Vše se vyřešilo k všeobecné spokojenosti. Ale jak 
říkám, je to o přístupu…, že? Proč tedy nezavolal někdo z těch, co mají 
licenci, že by chtěl startovat? Určitě bychom se zamysleli a třeba kategorii 
vypsali. 

 Ano, opět nemůžu jinak, než s Vámi souhlasit. Jak platí, že  "neznalost zákona 
neomlouvá", stejně tak platí, že "neznalost propozic neomlouvá"... Jak dalece 
měli detailně Vaše propozice naši závodníci nastudovány, na to se jich 
samozřejmě ještě důrazně zeptám... A věřte, že mě mrzí, že seč mezi nimi (ať už 
z jakéhokoli důvodu) nenašel ani jeden, který by s Vámi tento problém včas 
diskutoval a řešil... 
  
5) Hlavně nechápu, proč se místní pořadatelé brání startovat závodníkům s 
licencemi, kteří tímto prokazují svoje kvality a tím startovní pole 
vždy  “ozdobí“… Opravdu nechápu, nerozumím… 

-          viz bod 1) 
-          Kromě toho – v minulosti propozice takové omezení neobsahovaly a mohly u nás 

startovat i závodníci s licencí. Jedním ze sponzorů MIMu byla tehdy i firma Merida, 
jejíž závodníci pak obsadili celé stupně vítězů (mimo jiné – Jan Jobánek). Toto však 
bylo ze strany „hobíků“ velmi kritizováno a proto jsme přijali opatření a dali do 
propozic ono omezení. Nic víc, nic míň. Pokud se Vám to nelíbí, fajn - beru na 
vědomí a děkuji za Váš názor. 
 Chápu a znovu zopakuji návrh řešení: kategorie rozdělit na závodníky s licencí 
a bez licence. V minulosti toto řešení bylo bez používáno například na 
závodech Ostravský Chachar, který se jezdí v Ostravě - Bělském lese. 
  

6) Skvěle jel Pavel Balák, který „vykýval“ se zmatenými pořadateli nahlášením 

roku narození 1984 a „proklouznul“ na start elitní kategorie  byť je věkem, 
samo, že veterán! Bravo „Paule“, věru dobrá patyzánština, dobrý odboj… 

-          Souhlasím, že Pavel Balák jel skvěle. 
-          Jak by na vás jako na pořadatele působil komentář, který oslavuje to, že někdo 

„vykývá“ s pořadateli? Uvědomujete si, že takový závodník porušuje stanovená 
pravidla a v konečném důsledku může znehodnotit závod ostatním, kteří tato pravidla 
ctí? (např. desátý závodník v dané kategorii měl být tedy správně devátý, že?) 

-          Proč používáte slovo zmatení? Vy jste na závodě byl osobně? Měl jste pocit, že 
pořadatelé byli zmatení? V čem konkrétně to zmatení spočívalo? Můžete to nějak 



doložit? Pokud ne, buďte tak laskav a neplácejte nesmysly. A už vůbec je 
nezveřejňujte prostřednictvím internetu. 
  
Ano i tady Vám dávám za pravdu, nechal jsem se unést opět tím mým srdcem, 
které v daný době tvorby článku (vzhledem k tomu, že jsem neustále v časové 
tísni - měl jsem na napsání reportáže necelou hodinu...), potlačilo rozumný 
úsudek. S Pavlem si to vyříkám osobně  a s jasným akcentem na hru fair-play 
vůči pořadateli závodu. Úmyslně chybné nahlášení ročníku narození je prostě 
nepřípustné! 
 
  
  
7) Ale vrátím se zpátky ke nespravedlnosti, kterou si v Tišnově musel zažít 
Domča Prudek. 

- dodržování předem stanovených pravidel opravdu považujete za 
nespravedlnost? 
 Pořadatelem předem stanovená pravidla jsou ta jediná spravedlnost. A znovu 
vyvstává otázka, jak byly-nebyly ze strany našich závodníků pečlivě 
studovány... Zopakuji, co jsem uvedl již výše: neznalost propozic neomlouvá! 

- Dominik je bezpochyby skvělý závodník, kterého čeká ještě spousta 
úspěchů. A dle mého názoru nemá zapotřebí, abyste se ho v tomto konkrétním 
případě tímto způsobem zastával. On si ten 

pohár prostě vyhraje někde jinde, klidně i mezi závoďáky s licencí. 
  
Souhlasím. 
  
  
8) Za dané situace možná stálo za to, aby se naši ostatní licencovaní medailisté 
zachovali podle jednoho z Přikázání MORAVEC Teamu: „Jeden za všechny -
všichni za jednoho“ a jako jeden muž šli a ceny s medailemi na protest proti 
špatnému pravidlu pořadatelům vrátili… Ti by se snad konečně chytili za nos a 
pro další roky závodu by toto nesmyslné ostanovení z propozic konečně 
vyšktnuli… 

-          vaši ostatní licencovaní medailisté jsou tedy ti, kteří si nepřečtou propozice, když 
jedou na nějaký závod? 

-          vaši ostatní licencovaní medailisté jsou tedy ti, kteří si nepřečtou přihlášku, kterou 
před závodem vyplňují? 
Asi ano. Neboť nepředpokládám, že by snad vaši ostatní licencovaní medailisté byli 
těmi, kteří vědomě podvádějí… 
  
Když jsem psal ten článek, tak jsem se jen zamýšlel nad tím, jak bych se, za 
dané situace zachoval já... Kdybych si všimnul ustanovení o licencovaných 
závodnících, šel bych se Vás zeptat jak se věci mají, určitě bych komunikoval... 
Ale i mě by se mohlo stát, že bych si toho nevšimnul a v nevědomosti (která 
ale, jak jsme si odsouhlasili, neomlouvá), bych závod proti ustanovení pravidel 
odjel... 
A věřte, že ten moment (v době psaní článku) mě na naše zamrzelo, že se 
společně nešli přiznat "barvu", že vlastně i oni (kromě Rudy Cvrkala) jeli v 
rozporu s pravidly závodu. 
  



9) Jak by asi Dominikovu nespravedlivou diskvalifikaci hodnotil ten, jehož 
jméno závod nese? 

-          jaká nespravedlivá diskvalifikace? 
-          a brát si do úst v této souvislosti toho, po kom je závod pojmenován, to je 

opravdu hodně silná káva…. 
 Ano, máte pravdu, opět dementuji, diskvalifikace byla spravedlivá, v souladu s 
pravidly... Jenom si v této souvislosti dovoluji nesměle poznamenat, že možná pan 
Medek by už dávno inicioval úpravu pravidel ve smyslu, buď vyškrtnutí ustanovení o 
startu pouze nelicencovaných, nebo rozdělení kategorií na licencované a 
nelicencované. 
  
Pane Koudelko, 
  
věřte, že uspořádat takový závod není snadné. 
 Ano, plně s Vámi souhlasím, podobné závody pořádáme letos už po šestnácté, 
opravdu vím, co to obnáší...  www.pohardrahanskevrchoviny.cz - tímto Vás zvu 
10.6.2017 na nejbližší závod do Spešova. 
Děláme to rádi a budeme dělat i nadále. Nečekám, že nás budou všichni plácat po 
ramenou a chválit. Ale to, co jste napsal a zveřejnil, je opravdu za hranicí únosnosti. 
  
Ano, i já jsem v souvislosti pořádáním našeho seriálu často terčem kritiky, byť 
se snažíme dělat maximum. A znovu opakuji, že jsem se tímto článkem unáhlil, 
moje srdce ten moment zastínilo rozum... A ještě jednou Vás prosím, abyste 
přijal moji omluvu s dovětkem, že každý, kdo se uvolí podobné závody pořádat 
(stejně dobře jako já víte, že se nejedná v žádném případě o ziskový podnik), 
zaslouží, ať už má pravidla jakákoli, úctu a uznání!  
  
Pokud jste do cyklistiky tak zapálený a máte potřebu se k některým aspektům 
našeho závodu vyjadřovat, zjistěte si před tím veškeré informace. 
 Opět souhlas. Informace jsem si sice zjišťoval, ale oba zdroje nebyly zcela 
objektivní. 
Pokud byste mi napsal nebo zavolal, rád bych Vám vše vysvětlil. Kontakty na mne 
jsou snadno dostupné na webu závodu (http://www.tisnov.cz/kultura-sport-volny-
cas/sport/memorial-ivo-medka/propozice-horska-kola). 
 Při této příležitosti Vás beru za slovo: rád bych se s Vámi setkal a svoji omluvu 
Vám sdělil z očí do očí... Prosím navrhněte datum a čas, rád se Vám 
přizpůsobím... 
Chápu, že fandíte a přejete závodníkům vašeho klubu, ale to ještě neznamená, že 
musíte o našem závodě psát jako bulvár. O takovou publicitu rozhodně nestojíme. 
 Díky moc, že z části můj těžko omluvitelný "úlet" chápete... Z této naší 
komunikace nepochybuji, že  jako starosta jste určitě mužem na svém místě... 
Snažím se "novinařinu" dělat dobře a tento článek považuji za svůj "debakl"... 
Pevně věřím, že se mi to nebude stávat častěji něž "maximálně jednou za 10 
let".. 
Nemluvím pouze za sebe, ale cítím povinnost se ohradit především za všechny ty, 
kteří se na organizaci závodu jako pořadatelé podílí. 
   
Prosím, přemýšlejte tedy příště o tom, co napíšete a následně zveřejníte 
v internetovém prostoru. 

http://www.tisnov.cz/kultura-sport-volny-cas/sport/memorial-ivo-medka/ivo-medek
http://www.tisnov.cz/kultura-sport-volny-cas/sport/memorial-ivo-medka/ivo-medek
http://www.pohardrahanskevrchoviny.cz/
http://www.tisnov.cz/kultura-sport-volny-cas/sport/memorial-ivo-medka/propozice-horska-kola
http://www.tisnov.cz/kultura-sport-volny-cas/sport/memorial-ivo-medka/propozice-horska-kola


 Souhlasím a slibuji. Každopádně se budu i nadále snažit potlačovat svoji 
negativní vlastnost, kdy u mě občas  srdce  bohužel "přetlačí" rozum. V pozici, 
v jaké se nacházím, se to prostě nesmí stát! 
  
Žádám Vás o zveřejnění této reakce na webových 
stránkách www.moravecteam.cz, a to jak v horkých novinkách, tak jako 
komentář k článku s názvem „Medailový Medek“!?“. 
 Ano, souhlasím. 
  
Děkuji za pochopení. 
 Já děkuji Vám... 
 
S pozdravem 
Ing. Petr Koudelka, MORAVEC Team,  605 068 098 
  
  
  
  
Jiří Dospíšil 
starosta města 
 

http://www.moravecteam.cz/

